



# *SPACEWALKER Volume: 17 Issue: 10*

## *Tuesday, October 29, 2024*

ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

The next Online Science Café meeting will be held on [Tuesday 29<sup>th</sup> October at 20:00 \(Cyprus time, UT+2\)](#). Find out about the latest **astronomy news and sky events for November** and [special events](#) that will take place in [November](#) and December. All Science Café meetings are free of charge and everyone can join. Get your free Zoom Codes [here](#).

On Sunday 27<sup>th</sup> October, Cyprus changed the time, from Daylight Saving Time to Standard Time (Winter Time). Early Sunday morning, at 04:00 the clocks were set back one hour to 03:00.

These days we have an excellent and uncommon opportunity to observe aligned on the sky, the bright white Venus on the West, beige Saturn over the South and bright yellowish Jupiter on the East. These planets allow us to visualize ecliptics, which the ancient people named it the “Road of Gods.”

We are proud to announce our cooperation with the American Academy, Larnaca and the IMS Private School, Limassol. We will be offering the KITION ASTRONOMY ACADEMY for their students as weekly afternoon sessions.

Furthermore, we will participate in the [Christmas Village](#) “The Village of Angels” in Kiti, starting from 23<sup>rd</sup> November 2024 until 6<sup>th</sup> January 2025. We will be delivering three interactive STEM workshops related to Astronomy, Space exploration and the Biodiversity discovered in Castles of Cyprus. During this period, many special events will be held in parallel with these celebrations, at our premises in Kiti.

Booking for November’s [private programs](#) is now available. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and fossils and space exhibits. Observe with professional telescopes the gems of the night sky. You may also book our premises for astronomy themed birthday parties and enjoy unique experiences. All events are available in English, Russian or Greek language.

The astronomy course for beginners “[Read the Sky](#)”, is designed to help amateur astronomers to find interesting celestial bodies in the sky. The course will begin on 5<sup>th</sup> December. Tickets are available for [adults](#) and [students](#).

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

***Join our spacewalk...***

Best regards,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu)

E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)

FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>



Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Следующая встреча [онлайн научное кафе](#) о последних новостях астрономии и небесных событиях в ноябре, о [специальных программах](#), которые пройдут до [конца года](#), состоится во вторник 29 октября в 20:00 (по кипрскому времени, UT+2). Все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. [Приглашаются все желающие](#). Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и Обсерватории Китиона.

В воскресенье 27 октября на Кипре, как и в экономически развитых странах, прошёл перевод часов с летнего на поясное время. Ранним воскресным утром после 03:59 часы были переведены на один час назад и стали снова показывать 03:00. Таким образом раз в году на Кипре в сутках бывает 25 часов.

В ноябре по вечерам три планеты – белоснежная Венера на западе, бежевые Сатурн на юге и Юпитер на востоке, выстроившись в ряд, демонстрируют воображаемую линию, «дорогу богов», как в древности именовалась эклиптика. Насладится этим зрелищем сможет каждый вскоре после захода Солнца.

Мы с гордостью объявляем о нашем сотрудничестве с Американской академией (Ларнака) и частной школой IMS (Лимассол). Теперь наши еженедельные занятия Астрономической академии Китиона будут доступны талантливым учащимся этих школ.

Кроме того, мы примем участие во Всекипрском проекте [рождественской деревни](#) «Деревня ангелов» в Кити, которая будет открыта с 23 ноября 2024 года по 6 января 2025 года. Мы проведем интерактивные программы STEM по астрономии, исследованию космоса и биоразнообразию в замках Кипра. В этот период в продолжение празднований в самом Планетарии и Обсерватории Китиона в Кити будет проводиться множество специальных мероприятий.

До конца ноября можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор, осмотр богатой коллекции геологии, окаменелостей Кипра, Земли и даже коллекции монет на астрономическую тематику и экспоната с Луны, и, конечно же, наблюдения в большие телескопы Обсерватории Венеры, Юпитера, Сатурна и других жемчужин звёздного неба.

Астрономический цикл для начинающих «[Читай небо](#)» разработан так, чтобы любитель астрономии без начальной подготовки смог научиться находить на небе любое светило. Цикл начинается 5 декабря. Билеты доступны для [взрослых](#) и [студентов](#).

Если вы хотите организовать мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

[Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...](#)

С наилучшими пожеланиями,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu) E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)  
FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>

